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Díky smlouvě DCA budou američtí vojáci stát nad
zákony a vlastnickým právem České republiky

tadesco.org/diky-smlouve-dca-budou-americti-vojaci-stat-nad-zakony-a-vlastnickym-pravem-ceske-republiky

V úterý 30. 5. před Poslaneckou sněmovnou v Praze proběhne
happening proti smlouvě o obranné spolupráci mezi USA a ČR.
Akce s názvem AMI GO HOME organizuje KSČM, zúčastní se jí i
další zástupce opozice. Europoslankyně Kateřina Konečná
vyjmenovala problematické body DCA, které se proberou na setkání.

Paní předsedkyně, proč považujete tuto smlouvu za
nevyváženou z pohledu české suverenity?

Kateřina Konečna, předsedkyně KSČM: Vzhledem k postavení
vojáků US Army, kteří budou stát nad českými zákony, mimo daňový
systém, nad vlastnickým právem i mimo kontrolní mechanismy.

ČR poskytuje veškeré lokality americké armádě bez nájemného.
Proč má americká armáda podobné výhodné podmínky za
současné ekonomické situace, kdy vláda chystá uvalit nové

https://tadesco.org/diky-smlouve-dca-budou-americti-vojaci-stat-nad-zakony-a-vlastnickym-pravem-ceske-republiky/


2/3

daně a zvýšit důchodový věk občanům? Co tím získává Česká
republika?

Kdo si přečte celou smlouvu, zjistí, že České republice nic nepřináší.
O obraně tam není ani slovo. Naopak “zajistí”, “zabezpečí”, v lepším
případě “pomůže” jsou velmi časté obraty směřující k povinnostem
ČR. A proč to všechno ještě zadarmo a mimo daňový systém? Asi
aby pětidemoliční politici dostatečně vyjádřili svou servilnost.

Jaká rizika nese podmínka, že zástupci americké armády
nebudou podléhat trestnímu zákonu ČR a také po nich nebudou
vyžadovány doklady pro vstup na české území?

Těch rizik je celá řada. Historie zná případy trestné činnosti (i té
závažné, při níž umírali lidé) plynoucí z vojenské přítomnosti US
Army. A většinou to končilo buď bez trestu, nebo jen s velmi mírným
postihem.

Náčelník Generálního štábu Karel Řehka v rozhovoru pro
německý časopis Bild uvedl, že konflikt na Ukrajině bude mít
dlouhodobou povahu, a proto je důležité, aby Češi podpořili
Ukrajinu na všech frontách: morálně, diplomaticky, finančně, ale
také v dalších oblastech. Je česká společnost připravená ke
dlouhodobé podpoře ukrajinského režimu a proč?

Pan Řehka taky řekl, že se máme připravit na válku. Je zajímavé, že
to, co bylo podle médií a pětikoaličních politiků ještě pár měsíců
nazpět hloupé strašení, dnes běžně říká náčelník generálního
štábu…Kde jsou média, lidskoprávní aktivisti a další?

Čeho hodláte společně s dalšími zástupci opozice na zítřejším
happeningu dosáhnout?

Happening má za cíl upozornit nejen na problémové oblasti, o nichž
jsem hovořila v předchozích otázkách, ale také rozpoutat veřejnou
debatu. Vláda vyjednala tuto vojenskou smlouvu v tajnosti, média ji



3/3

naprosto nekriticky přijala. Neviděla jsem, že by ve veřejnoprávních
médiích bylo upozorněno na úskalí této smlouvy.

Zdroj: 42tcen.cz
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